
SKIBBY KOMMUNE

BYRÅDSMØDE

Dagsorden til byrådets møde onsdag den 26. fe- 
jbruar 1997 kl. 19.00 i byrådssalen.

Medlemmer:
Kim Rockhill 
Hans Jørgen Mortensen 
Anni Skov 
Preben Lansø 
Bendt Bach Sørensen 
Annie Hansen 
Anders Clausager 
Knud 0 . Andreasen 
Hans Henning Bjørnsen 
Holger Andersen 
Jens Brogaard Jensen 
Steen Berthelsen 
Bent Vestergaard Jensen

Fra administrationen:
Lisbeth Lemmich

Bemærknin ger:

Der er formandsmøde kl. 1830

Da der kun er et enkelt orienteringspunkt på 
lukket møde, vil dette blive afholdt i forlængelse 
af det åbne møde.
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i.

Udvalgs dagsordener

Dagsordener fra afholdte møder i følgende udvalg 
|r udsendt tidligere:

Miljø- og teknikudvalget - den 29/1 
Skole-, social- og sundhedsudvalget - den 28/1 
Fællesudvalget - den 23/1 
Økonomiudvalget - den 18/2

Desuden er fremlagt:

Udskrift af møde den 30. januar og 6. februar 
1997 i Kommuneforeningen.

Dag og år Formandens
initialer

26. februar 1997
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Overførsel af rammebevillinger fra 1996 til 1997 

nr. ØKF

Økonomisk forvaltning har på baggrund af regn
skabsrapport pr. 4. februar 1997 opgjort 
“rammeoverførsler” fra 1996 til 1997. 
Overførslerne beløber sig til kr. 1.549.800. 
Specificerede bilag ligger i sagen.
Samlet rammeopgørelse samt indstillingsbilag 
udsendes.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 18. 
februar 1997 overførsel af rammebevillinger fra 
1996 til 1997.
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3.

Investeringsplan 1996 og 1997 

J.nr. ØKF

Teknisk og økonomisk forvaltning fremsender 
forslag til revideret investeringsplan 1997 med 
overførsler fra 1996 til 1997 med ialt netto 
8.932.000 kr.
Samtidig fremsendes endelig investeringsplan for 
1996 til godkendelse, idet der herefter er givet 
tillægsbevilling til de anlægsprojekter, der ikke 
har overholdt bevillingen. Dette gælder bl.a.: Re
novering af tage på Marbækhallen og Marbæk- 
skolen, samt indretning af 1. sal på Pilehuset. 
Beløbene er afholdt i regnskabsår 1996.
Bilag vedlægges.
Ø konom iudvalget anbefaler på møde den 18. 
februar 1997 investeringsplan 1996 og 1997. 
Steen Berthelsen finder det urimeligt, at der er 
en overskridelse af budgettet på Pilehuset.
Bent Vestergaard Jensen forespørger til konto 
051 44 - tilbagebetaling til lodsejere (Skuldelev 
Strand). Foreligger der responsum på nuværende 
tidspunkt ?

Teknisk forvaltning oplyser, at advokatfirmaet 
Sven Westergaard & Partnere har udarbejdet re
sponsum, dateret 6. september 1996.
Er; fremlagt i sagen.



BYRÅDSMØDE
------ -------------------------------------------

SKIBBY KOMMUNE

Irtfiflfniing om udvidelse og ændring af erhvervs- 
fe^ssigt dyrehold. Nordveien 8

J.nr. 09.17.20/BC

Ejerne af Nordvejen 8 i Vellerup søger i skrivelse 
af 16. oktober 1996 om godkendelse af udvidelse 
og ændring af erhvervsmæssigt dyrehold i eksi
sterende bygninger.
I dag består dyreholdet af 10 ammekøer og 600 
høns, ialt 14 dyreenheder. Dyreholdet ønskes 
ændret til 2 ammekøer og 5000 høns, ialt 35 dy
reenheder.
Ejendommen er beliggende indenfor lokalplan nr. 
34, Vellerup i område udlagt til landbrug, men 
naboejendommene til begge sider ligger i bolig
område.
I følge husdyrgødningsbekendtgørelsens kapitel 
2, Lokalisering af erhvervsmæssigt dyrehold skal 
afstanden for husdyrbrug med mere end 15 dyre
enheder være mindst 50 m til nabobeboelse og 
10p m til områder i lokalplan udlagt til boligom
råde.
Kommunen kan dog i særlige tilfælde og på sær
lige vilkår godkende husdyrbrug indenfor de 
nævnte afstande.
Miljø- o g tekn iku d valget besluttede på møde 
den 27. november 1996, at der ikke kan godken
des et dyrehold på over 15 dyreenheder, idet
ejendommen er beliggende få m fra områder der i 
lokalplan er udlagt til boligområde.
Holger Andersen og Jens Brogaard Jensen indtog 
særstandpunkt og begærede sagen i byrådet. 
Byrådet, besluttede på møde den 18. december 
1996 at udsætte sagen, idet den sendes til høring 

bylaug og naboer.
Forvaltningen har 6. januar 1997 sendt sagen 
td høring hos de berørte parter.
Kopi af indkomne høringsudtalelser vedlægges. 
MUlfihJJg tekn ikud valget besluttede på møde 
døn 29. januar 1997, at der ikke kan godkendes et

fortsættes.... .
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dyrehold på over 15 dyreenheder, idet ejendom
Bien er beliggende få meter fra områder der i lo
kalplan er udlagt til boligområde.
Holger Andersen og Jens Brogaard Jensen indtog 
særstandpunkt og begærede sagen forelagt byrå-
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fipildevandskloakering af Skuldelev Strand 

■J,nr. TF06.01.03 005/JEH

1 henhold til spildevandsplan 1994-1998 Tillæg 2 
1996 vedrørende Skuldelev Strand har teknisk 
forvaltning anmodet Rambøll om at udarbejde en 
tidsplan, samt en beregning af tilsynsomkostnin
ger ved at udføre anlægsarbejdet over 1 og hen
holdsvis 2 år.
Indstillingsbilag vedlagt.
Miliø- og  tekn iku d valg  anbefaler på møde den 
29> januar 1997, at der meddeles bemyndigelse til 
borgmesteren at træffe beslutning om godkendel
se åf licitationsresultatet vedr. spildevandskloa- 
kering af Skuldelev Strand, og at borgmesteren 
bemyndiges til at kunne fravige punkt 1 c, 2 b til
2 e i “intern instruks vedrørende godkendelse af 
licitationsresultater” for at sikre en hurtig op
start af anlægsarbejdet.
Udvalget besluttede at afholde et ekstraordinært 
udvalgsmøde onsdag den 14. maj 1997, kl. 14.80 
for at give en anbefaling til borgmesteren. 
Ø konom iudvalget anbefaler på møde den 18. 
februar 1997 miljø- og teknikudvalgets indstil
ling.

Dag og år Formandens
initialer
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forædet, normering til 40 børn 

J. nr. SSSF 16.04.11

Da klub Strædet i Ferslev blev oprettet, blev der 
foretaget en spørgeskemaundersøgelse, der viste 
et behov på klubpladser til 26 børn. Der blev der
for lavet en indstilling, således at klubben blev 
normeret til 30 børn, der var det forventede be
hov.
Det blev aftalt med lederen, at de børn, der alle
rede var i klubben, skulle overgå til den nye klub, 
og derudover skulle lederen være opmærksom på 
børn, der havde alderen til klub, men som ikke 
havde noget klubtilbud. Vi kaldte disse børn 
“hækbørn” , fordi de ofte stod udenfor de aktivite
ter, der var igang i den gamle klub.
Dette socialpræventive arbejde er lykkedes over 
al forventning og har betydet, at klubben i snit 
har haft 37 børn indskrevet. Lederen vil gerne 
have flere personaleressourcer, men da norme
ringen er den samme som i Værestedet, er det 
meddelt lederen, at der ikke er grundlag for at 
forøge normeringen. (Der er stort set tale om 
minimumsnormering, for at holde klubben åben i 
de vedtagne åbningstider).
Udover den daglige åbningstid har der i nogle 
perioder været en ugentlig aftenåbning i vinter
perioden.
Klubben tildeles imidlertid også aktivitetsbeløb 
m.v. Disse økonomiske midler er sidste år regule
ret af forvaltningens økonomimedarbejder.
Da antallet af indskrevne børn på ingen måde ser 
ud til at være faldende, finder forvaltningen det 
nmeligt at normere klubben til 40 børn, da dette 
formentlig er det reelle behov. Dette ændrer ikke 
personalenormeringen, men normbeløbene til 
aktiviteter m.v. pr. barn.
Der er tale om en merudgift på ialt 9.600,- pr. år.

■ Forældrebetalingen vil give en merindtægt på kr. 
16.800,- ved en normering på 40 børn.
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Økonomisk forvaltning har ingen yderligere be
mærkninger.
Skole-, socia l- o g  sundhedsudvalget anbefaler 
på sit møde den 28. januar 1997, at klub Strædet 
normeres 40 børn fra 1/1-97.
Ø konom iudvalget anbefaler på møde den 18. 
februar 1997 skole-, social- og sundhedsudvalgets 
indstilling.
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7.

gæsteværelse til beboernes gæster på Nordhøi 2 

J. nr. SSSF 82.20

Ældre- og handicaprådet har fremsendt anmod
ning om, at tidligere gæsteværelse til beboernes 
gæster genetableres.
Forespørgslen er drøftet med lederen af sund
hedsafdelingen. En genetablering af tidligere gæ- 

. stéværelse kan ikke lade sig gøre, idet beboernes 
husleje er beregnet udfra det antal m2, som de 
hver især disponerer over. Huslejen for det tidli
gere gæsteværelse afholdes af kommunen. Værel
set blev derfor inddraget til grupperum ved inte
grationen og fungerer p.t. som kontor for uddan
nelsessygeplejersken, Gæsteværelset blev kun 
brugt af én beboers pårørende ved enkelte lejlig
heder.
Imidlertid vil det være muligt for sundhedsafde
lingen at etablere overnatningsmulighed for på
rørende i et mindre værelse på Nordhøj 2. 
Muligheden bør i givet fald omfatte alle Nordhøjs 
beboere, og der bør være brugerbetaling.
.Skole-, social- og sundhedsudvalget anbefaler 

: på sit møde den 28. januar 1997 
..̂ 1 der oplyses om mulighed for pårørendes over

natning på Nordhøj 2.
åt der fastsættes en brugerbetaling på kr. 50,- pr. 

>•. hat uden sengelinned og kr. 75,- pr. nat, hvis 
. sundheds afdelingen skal sørge for opredning. 
Evalueres i november/december. 
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 18. 
februar 1997 skole-, social- og sundhedsudvalgets 

.indstilling.



SKIBBY KOMMUNE

BYRÅDSMØDE

i
T7,vt. indtræden i “Kommunernes Lærerpensions- 
nHligning I/S” .

J.nr. LP 300

I forbindelse med lærernes overgang til kommu
nal ansættelse, blev det aftalt at pensionsudgif
ten til lærere i “den lukkede gruppe” der blev af
skediget med pension, skulle betales af kommu
nen indtil læreren var fyldt 63% år, herefter 
skulle pensionsudgiften overgå til Finansmini
steriet.
Kommunernes Landsforening har efter opfor
dring fra en del kommuner undersøgt hvordan 
mån kan etablere en form for forsikringsordning.

. På denne baggrund foreslås det at der oprettes 
‘'Kommunernes Lærerpensionsudligning I/S”. 
Interessentskabet skal på de deltagende kommu
ners vegne, udbetale pension til de lærere i “den 
lukkede gruppe” der afskediges på grund af syg
dom.
Ordningen er solidarisk, således at de deltagende 

- kommuner deler udgifterne til sygdomspensioner. 
Udgiften til deltagelse i ordningen anslås for 
Skibby kommunes vedkommende at andrage ca. 
kr. 80.000 i 1997. Ca. kr. 100.000 i 1998 og ca. kr. 
145.000 i 1999.
Løn- og personalekontoret indstiller

at kommunen tilslutter sig “Kommunernes 
Lærerpensionsudligning I/S”,

: der ydes en tillægsbevilling på udgiften,
"" samt

* at byrådet af sin midte udpeger en person til 
... Interessentskabets råd.
Æltenomiudvfllpfet anbefaler på møde den 18. 
februar 1997 indstillingen.

Dag og år Formandens
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Orientering om Hammergården

1. nr. TF 01.05.00

Til orientering for byrådet

I fortsættelse af borgmesterens orientering om 
“De frie Fuglens ideer til anvendelse af Hammer
gårdens areal har borgmesteren på økonomiud
valgets og byrådets vegne i henhold til lov om 
kommunernes styrelse § 22 stk. 2 og § 31 stk. 1 
meddelt “De Frie Fugle”, at kommunen er indfor
stået med at medindtræde i det ejendomsselskab, 
der skal overtage Hammergården, ligesom kom
munen er indforstået med at indskyde en fjerde
del af købesummen.
Det forudsættes, at Frederiksborg amtskommune 
også indskyder en fjerdedel, og at “De Frie Fugle” 
indskyder halvdelen.
Skrivelser fra “De Frie Fugle” samt kommunens 
og amtskommunens svar ligger i sagen. 
Ø konom iudvalget tog på møde den 18. februar 
1997 orienteringen til efterretning.

Dag og år Formandens
initialer

26. februar 1997
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Hovslag til alkohol- og rusmiddelpolitik

gghr. LP 00-02

f  er drøftelser i samarbejdsudvalgene fremsen
* fællesudvalget vedlagte forslag til “Alkohol- 
rusmiddelpolitik i Skibby kommune” til byrå
s godkendelse.

onom iu dvalget anbefaler på møde den 18. 
ruar 1997 forslaget med redaktionelle rette 1-

Dag og år Formandens
initialer Blad nr.
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drøftelse af ny procedure og sammensætning i 
forbindelso med valg til folkeoplysningsudvalget

J. nr. BK 00.01

Bekendtgørelse om folkeoplysningsudvalg er sat 
ud af kraft efter lovændringen pr. 1. januar 1996. 
Kommunen skal herefter fastlægge sin egen 
valgprocedure og sammensætning af udvalget i 
forbindelse med valg til folkeoplysningsudvalget 
senest den 1. februar 1998.
Kopi af tidligere regler samt fordeling af pladser
ne vedlægges.
jffolkeoplvsningsudvalget anbefaler på møde 
den 30. januar 1997, at den procedure og sam
mensætning, der tidligere har været anvendt og- 
§å anvendes fremover.
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LUKKET MØDE
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Blad nr.

1.

Ansættelse af viceskoleinspektør nå Skuldelev 
skole  ̂ j

J.nr. p-sag

Økonomiudvalget


